
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Tadeusza Gruszkê

na 80. posiedzeniu Senatu
w dniu 7 lipca 2011 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra spraw wewnêtrznych i administracji Jerzego Millera

W zwi¹zku z nowelizacj¹ ustawy – Prawo o ruchu drogowym z dnia 29 paŸdziernika 2010 r. (Dziennik
Ustaw z 2010 r. Nr 225 poz. 1446, z dnia 30 listopada 2010 r.), która wesz³a w ¿ycie z dniem 1 stycznia
2011 r., zosta³y zwiêkszone limity prêdkoœci obowi¹zuj¹ce na autostradach i drogach ekspresowych.

W styczniu 2011 r., w miesi¹cu, w którym wesz³a w ¿ycie nowelizacja ustawy o zwiêkszonych limi-
tach prêdkoœci obowi¹zuj¹cych na autostradach i drogach ekspresowych, zwiêkszy³a siê liczba wypad-
ków równie¿ na tych szlakach komunikacyjnych (dane za styczeñ 2011 r. przedstawione przez
Stalexport Autostrada Ma³opolska). Podana w mediach przyczyna wzrostu liczby wypadków odnosi³a
siê do zwiêkszonego limitu dopuszczalnych prêdkoœci.

W zwi¹zku z tym uprzejmie proszê o przedstawienie statystyk wypadków drogowych na autostra-
dach i drogach ekspresowych, bezpoœrednio zwi¹zanych z podniesieniem limitów prêdkoœci, z kolej-
nych szeœciu miesiêcy obowi¹zywania ustawy, z porównaniem do analogicznego okresu roku ubieg³ego.
Byæ mo¿e wiêksza liczba wypadków w styczniu nie by³a bezpoœrednio zwi¹zana z podniesieniem limitów
prêdkoœci, byæ mo¿e by³a jedynie zbiegiem okolicznoœci. Mam nadziejê, ¿e te w¹tpliwoœci rozwiej¹ nie
wyrywkowe, zaledwie z jednego miesi¹ca, statystyki Stalexportu, ale pó³roczne dane ministerstwa na
ten temat.

Z powa¿aniem
Tadeusz Gruszka




